
Høringssvar vedr. budget 2025, Roskilde Kommune 

Skolebestyrelsen ved Himmelev skole anerkender ønsket om at styrke fællesskaber på skoler og dagtilbud og 
etableringen af mellemformer. Det kan dog konstateres, at ønsket ikke følges op af mærkbare økonomiske løft, 
hvorfor der er grund til at udtrykke bekymring for, hvordan indsatserne kan udmøntes. 
 
Vi noterer med tilfredshed, at forligspartierne er enige om, at den fysiske tilstand på alle folkeskoler i Roskilde 
Kommune skal fremstå imødekommende og attraktive. Det er derfor fornuftigt, at der er afsat midler til 
skolerenovering, forbedring af skolegårde og etablering af udendørs læringsrum. Imidlertid må vi konstatere, at 
midlerne, der er afsat til disse indsatser, er meget begrænsede. 
 
I forbindelse med tidligere års budgetter er andre skoler blevet udpeget til at få del i midlerne, og vi forventer, at 
de nødlidende udearealer og undervisningslokaler på Himmelev Skole vil være blandt de prioriterede, når 
midlerne i det nye budget skal udmøntes. 
 
Overordnet har tidligere års store besparelser på SBU-området haft betragtelige konsekvenser for skolernes drift, 
og der er derfor et betydeligt efterslæb, som budget 2025 ikke får rettet op på. Den største del af de prioriterede 
midler i budgettet er afsat til indsatser på dagtilbudsområdet, mens en mindre del er afsat til skoleområdet. 
 
 
På skolebestyrelsens vegne 

 

 

Niels Warring, fmd.  


